



THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS



5-7 February 2009 | MILAN
5-7 février 2009

Italy

THE LIABILITY OF THE BANKER | LA RESPONSABILITÉ DU BANQUIER



With the support of / Avec le soutien de



ASSOCIATION INTERNATIONALE DES JEUNES AVOCATS - INTERNATIONAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS



Introduction

The issue of the liability of the banker has many facets.

Given recent evolutions of the financial markets, as well as the extraordinary development of the most diverse new financial services in recent history, this is not surprising.

At the same time, regulations have increased, to cover ever more aspects of the relationship between the banker and his/her client. Another layer of complexity is added by the observation that recent major case law seems to be substantially different from one country to the other.

This seminar will cover some of the essential basic aspects of the banker's liability, such as civil and criminal liability, the banking secrecy, money laundering, and dispute resolution. We will also address other core issues in practice such as best practice guidelines, banking activity in real estate, and liabilities arising out of capital markets transactions.

Finally, we will tackle the ever more important issue of regulatory compliance and the challenges confronting bankers who need to know about and report on their activities in a multi-jurisdictional environment.

With a host of top notch speakers, panellists from all over the world and the cooperation of not less than seven of AIJA's most prominent Commissions and the support of ABI, the Italian Banking Association, this seminar is essential to keep abreast of the latest developments in this crucial area.

Milano is not only the fashion and design capital in Europe but a main banking place in Italy and thus a particular appropriate venue for this seminar.

Le problème de la responsabilité du banquier soulève de nombreuses questions.

Ceci n'a rien d'étonnant, compte tenu de l'évolution récente des marchés financiers, tout comme le développement extraordinaire de nouveaux services financiers les plus divers.

En même temps, il y a une réglementation de plus en plus abondante tenant à la relation entre le banquier et ses clients. Qui plus est, on observe des jurisprudences souvent divergentes selon le pays où le jugement est rendu.

Le présent séminaire traitera certains aspects essentiels de la responsabilité du banquier, telle que la responsabilité civile et criminelle, le secret bancaire, le blanchiment d'argent et de la manière dont il faut résoudre les litiges.

Finalement, ce séminaire aura également pour objet d'examiner la question de l'observation de la réglementation et l'obligation pour le banquier de rendre compte de ses activités dans un environnement multi juridictionnel.

Par la présence d'orateurs et invités de premier ordre, qui viendront des quatre coins du monde et avec la coopération de pas moins de sept commissions de l'AIJA et le soutien de l'ABI, l'Association Italienne des Banquiers, le séminaire, sera un moyen idéal de se tenir informé des derniers développements dans ce domaine crucial du droit.

N'étant pas uniquement la capitale de la mode en Europe, Milan est également la place bancaire principale en Italie, et de la sorte la ville qui s'impose pour tenir ce séminaire.



Programme

Thursday, 5 February 2009

- 18.30 Welcome cocktail hosted and sponsored by ANTONELLI COCUZZA & ASSOCIATI, Via San Giovanni Sul Muro, 18, Milano

Friday, 6 February 2009

- 8.30 Registration ABI Headquarter, Via Della Posta 3/7, Milano
- 9.00 **Welcome Adresses**
Duarte de Athayde, President of AIJA
Avv. Paolo Giuggioli, President of the Milan Bar
- 9.15 **Main Features of Civil Liability**
Welcome by **Tanja Meinander** on behalf of the Litigation Commission
Chair: Marc Kerger, Former President of the Litigation Commission
Outline of the topic, **Marc Kerger**, Etude Marc Kerger, Luxembourg
- 9.30 **Bank secrecy: the duty to secrecy of a banker and his liability**, **Pit Reckinger**, Elvinger Hoss et Prussen, Luxembourg
- 10.15 **Bank liability: Facing the zone of corporate insolvency**, **Giuseppe Scotti**, Avv. Ti De Angelis – Scotti, Parma
- 10.30 **Recent issues in Swiss Private Banking**, **Jean-Louis Collart**, Mentha et Associés, Geneva.
- 10.45 **Litigation or Arbitration – Which method to choose**, **Gisela Knuts**, Roschier Attorneys Ltd., Helsinki
- 11.00 Coffee break
- 11.30 **Money Laundering: The Duty to Report of a Banker and his Liability**
Welcome by **Jonathan Tickner** on behalf of the Commercial Fraud Commission
Chair: Saverio Lembo, Bär & Karrer Ltd, Geneva, Former President of the Commercial Fraud Commission
Money Laundering: The Duty to Report of a Banker and his Liability
Marco Monetti, Head of Compliance Barclays Bank Plc Italy.
- 12.00 **Multi-jurisdictional Case Study on Internet Gambling**
Anne-Valérie Julien Berthod, Bär & Karrer Ltd, Geneva;
Jonathan Tickner, Peters & Peters, London;
Prof. Fabio Ferraro, De Berti Jacchia Franchini Forlani, Milano;
Owen Bonheimer, Steptoe & Johnson LLP, Washington DC.
- 13.00 Lunch
- 14.00 **Big money – low risks?: Bank liability in Capital Market Transactions**
Chair: Beat Brechbühl, Kellerhals Hess, Zurich/Bern, President of the International Business Law Commission
Panel: Anders Forkman, Vinge, Malmö;
Markus Bauer, Rittershaus, Frankfurt;
Stefaan Deckmyn, Loyens Advocaten Brussels;
Joshua R. Cammaker, Wachtell, Lipton, Rosen & Katz, New York;
Sebastian Harsch, UBS Investment Bank, Zurich.
- 15.30 Coffee break
- 16.00 **Project Financing: analysis and allocation of risks and liabilities in no-recourse project finance.**
Chair: Alessandra Tarissi De Jacobis, President of the Real Estate Commission
- 16.15 **“Allocation of risks: when is the bank inclined to take project risk? Techniques of risk mitigation”.**
Marco Cerritelli, Head of Legal at Banca Infrastructure

Innovazione e Sviluppo

ABI Representative: The role of project documents and the concept of “bankability”.

Sandra De Risio, Antonelli Cocuzza & Associati, Milano

Turn-key Construction Agreements: achieving certainty of costs.

Lump sum fixed price: the risks transferred or insured.

Piotr Majer, Laszczuk & Wspólnicy, Warsaw

“Ball in the game”: Euro 2012 and project financing – legal framework in Poland

- 17.30 End of the first scientific day

19.30 Aperitivo at “Exploit”, Colonne di San Lorenzo

20.30 Dinner at “Rugantino”, Colonne di San Lorenzo

Saturday, 7 February 2009

- 9.00 **Regulatory Compliance for Banks: “May you live in uninteresting times”.**
Chair: Anita Schläpfer, Schellenberg Wittmer, Zurich, President of the Banking, Finance and Securities Law Commission
Joren de Wachter, former President of the Corporate Counsel Commission
- 9.15 **Introduction**
Speaker: Anita Schläpfer or Dieter Hoffmann, Walder Wyss & Partner, Zurich
Panel 1: What else to know besides your customer? – A practical approach.
Chair: Anita Schläpfer or Dieter Hoffmann, Walder Wyss and Partner, Zurich
Panelists: Joost Roelin, Global Sales Support Director FRSGlobal, St Steven-Woluwe,
Martin Tomasi, Paris;
Nicolas Thieltgen, Brucher Associés, Luxembourg.
1. **Know your structure – A checklist for an appropriate bank’s organisation**
 2. **Know yours employee – Lessons learnt from overly autonomous traders.**
 3. **Know your product (and the risks associated with them) – A case study with a focus on non-regulated banking products (CDO’s, off-balance sheet instruments, etc...)**
 4. **Know your regulatory environment – Regulatory Pitfalls**
- 11.00 Coffee break
- 11.30 **Panel 2: Does your CFO sleep soundly at night? The challenges arising from multi-country regulatory compliance.**
Chair: Joren de Wachter, former President of the Corporate Counsel Commission.
Panel: Joost Roelin, Global Sales Support Director, FRSGlobal,
Selwyn Blair-Ford, Senior Domain Expert on regulation in the financial industry, FRSGlobal
1. **Head office vs local reporting: how to keep track?**
 2. **Lost in Translation – the effect of National Discretion**
 3. **Basel II – does more freedom mean more liability?**
- 13.00 End of seminar
- 14.00 Optional city & shopping tour
- 21.00 Dinner, Just Cavalli Café, Viale Camoenos c/o Torre Branca

Programme

Jeudi, 5 février 2009

18.30 Cocktail de bienvenue offert par ANTONELLI COCUZZA & ASSOCIATI, Via San Giovanni Sul Muro, 18, Milano

Vendredi, 6 février 2009

8.30 Inscriptions au siège de l'ABI, Via Della Posta 3/7, Milano

9.00 Discours de bienvenue

Duarte de Athayde, Président de l'AIJA
Avv. Paolo Giuggioli, Président du Barreau de Milan

9.15 Principaux aspects de la responsabilité civile

Mot de bienvenue par **Tanja Meinander** au nom de la Commission Contentieux Judiciaire

Président de séance: **Marc Kerger**, Ancien Président de la Commission Contentieux Judiciaire

Approche du sujet, **Marc Kerger**, Etude Marc Kerger, Luxembourg

9.30 Secret bancaire: obligation du banquier et sa responsabilité à cet effet,

Pit Reckinger, Elvinger Hoss et Prussen, Luxembourg

10.15 Responsabilité du banquier face à une faillite,

Giuseppe Scotti, Avv. Ti De Angelis – Scotti, Parme

10.30 Développements récents en droit bancaire privé suisse,

Jean-Louis Collart, Mentha et Associés, Genève

10.45 Contentieux judiciaire ou arbitrage: quelle est la meilleure méthode?

Gisela Knuts, Roschier Attorneys Ltd., Helsinki

11.00 Pause café

11.30 Blanchiment d'argent: L'obligation de dénonciation du banquier et sa responsabilité

Mot de bienvenue par **Jonathan Tickner** au nom de la Commission de Droit Pénal des Affaires

Présidence: **Saverio Lembo**, Bär & Karrer SA, Genève, Ancien Président de la Commission de Droit Pénal des Affaires

Blanchiment d'argent: L'obligation de dénonciation du banquier et sa responsabilité

Marco Monetti, Responsable du Département Compliance de Barclays Bank Plc Italie

12.00 Cas pratique multi juridictionnel sur la problématique des paris sur Internet

Anne-Valérie Julen Berthod, Bär & Karrer SA, Genève;

Jonathan Tickner, Peters & Peters, Londres;

Prof. Fabio Ferraro, De Berti Jacchia Franchini Forlani, Milan;

Owen Bonheimer, Steptoe & Johnson LLP, Washington DC

13.00 Déjeuner

14.00 Beaucoup d'argent – peu de risques? Responsabilité de la banque dans les transactions sur le marché des capitaux

Présidence: **Beat Brechbühl**, Kellerhals Hess, Zurich/

Berne, Président de la Commission du Droit des Affaires Internationales

Panel: **Anders Forkman**, Vinge, Malmö;

Markus Bauer, Rittershaus, Francfort;

Stefaan Deckmyn, Loyens Advocaten Bruxelles;

Joshua R. Cammaker, Wachtell, Lipton, Rosen & Katz, New York;

Sebastian Harsch, UBS Investment Bank, Zurich.

15.30 Pause café

16.00 Financement de projets: analyse et allocation des risques et responsabilités dans des financements de projets "no-recourse"

Présidence: **Alessandra Tarissi De Jacobis**, Présidente de la Commission de Droit Immobilier

16.15 "Allocation des risques: quand la banque est-elle disposée à prendre des risques sur un projet? Techniques de minimisation des risques"

Marco Cerritelli, Responsable du Département Juridique de Banca Infrastruttura Innovazione e Sviluppo

Représentant de l'ABI: Le rôle des documents d'un projet et le concept de "bankability"

Sandra De Risio, Antonelli Cocuzza & Associati

Contrats de construction clefs en mains: comment éviter les dépassements de coûts. Prix forfaitaire: les risques transférés ou assurés

Piotr Majer, Laszczuk & Wspólnicy, Varsovie

"Balles en jeux": Euro 2012 et le financement du projet – législation applicable en Pologne

17.30 Fin de la première journée

19.30 Apéritif à l'"Exploit", Colonne di San Lorenzo

20.30 Dîner au "Rugantino", Colonne di San Lorenzo

Samedi, 7 février 2009

9.00 Le reporting réglementaire pour les banques: "On vous souhaite une vie calme"

Présidence: **Anita Schläpfer**, Schellenberg Wittmer, Zurich, Présidente de la Commission droit bancaire

Joren de Wachter, Ancien Président de la Commission juristes d'entreprise

9.15 Introduction

Anita Schläpfer ou **Dieter Hoffmann**, Walder Wyss & Partner, Zurich

Panel 1: Connaître son client et quoi encore? Une approche pratique

Présidence: **Anita Schläpfer** ou **Dieter Hoffmann**, Walder Wyss and Partner, Zurich

Panel: **Martin Tomasi**, Paris;

Nicolas Thieltgen, Brucher Associés, Luxembourg;

Joost Roelin, FRSGlobal

1. Connaître sa propre structure – Check-list d'une organisation bancaire interne appropriée

2. Connaître ses employés – jusqu'où va l'autonomie des "traders"?

3. Connaître ses produits (et les risques y afférents) – étude pratique mettant l'accent sur les produits non régularisés (CDO's, off-balance sheet instruments, etc.)

4. Connaître son environnement – risques et dangers

11.00 Pause café

11.30 Panel 2: Votre directeur financier a-t-il bonne conscience? Comment gérer les risques du reporting multi-juridictionnel?

Présidence: **Joren de Wachter**, Ancien Président de la Commission juristes d'entreprise

Panel: **Joost Roelin**, Directeur global support à la vente, FRSGlobal,

Selwyn Blair-Ford, Expert senior du reporting financier, FRSGlobal

1. Central vs. Local: comment garder sa tête?

2. Traduction littérale ou libre: les effets des différentes traductions nationales

3. Bâle II – Plus de liberté équivaut-elle à plus de responsabilité?

13.00 Fin du séminaire

14.00 City & shopping tour (en option)

21.00 Dîner, Just Cavalli Café, Viale Camoenos c/o Torre Branca



Administration

Venue of the Seminar

ABI Headquarters

ABI Headquarter – Via Della Posta 3/7 – Milano
www.abi.it

Language – Number of participants – Cancellation

The Seminar will be held in English and in French without simultaneous translation. The number of participants is limited. Enrolment takes place on a first-come, first-served basis. The organisers reserve the right to cancel or modify the Seminar. In the event of cancellation by a participant, no money can be refunded. A participant, who cannot attend, may send a substitute participant.

The seminar is subject to a limit of 120 participants on a “first come first served” base

Registration Fees

	≤ 31.12.2008	> 31.12.2008
Speaker	EUR 450	EUR 450
AIJA Member - < 35	EUR 450	EUR 575
AIJA Member - > = 35	EUR 500	EUR 575
Non AIJA Member	EUR 575	EUR 650
Accompanying person	EUR 180	EUR 180

The registration fee includes attendance at the seminar, documentation, coffee breaks, the welcome cocktail, the lunches and dinners of Friday and Saturday. The accompanying persons' fee includes the welcome cocktail, the dinners of Friday and Saturday. Registration will only be effective after payment.

Payment should be transferred in EUR with no cost to the organisers to the following account:

IBAN LU73 0030-1029-7414-4000 – BIC BGLULL
Fortis Banque Luxembourg – Agence Royale Monterey, 27, avenue Monterey, L-2951 Luxembourg
Ref: AIJA “MILANO”

Accommodation

Accommodation is not included in the registration fee. A limited number of rooms have been reserved at special rates at the hotel conditions indicated below. These rooms will be held only until **December 22, 2008**.

Hotel Brunelleschi

Via Baracchini, 12, 20123,
Milan, Italy
tel 02 88431
www.hotelbrunelleschi.net

single superior Euro 206,00 – single standard Euro 190,00
twin standard Euro 210,00 – double superior Euro 225,00

Reservations must be made with the hotel directly

Dress code: Business (working sessions) or smart casual (evening program).

Lieu du séminaire

ABI Headquarters

ABI Headquarter – Via Della Posta 3/7 – Milano
www.abi.it

Langue – Nombre de participants – Annulation

Le séminaire se déroulera en anglais et en français sans traduction simultanée. Le nombre de participants est limité. L'inscription est effectuée par ordre chronologique. Les organisateurs se réservent le droit d'annuler ou de modifier le séminaire. En cas d'annulation par le participant, aucun remboursement n'est prévu. Tout participant empêché pourra se faire remplacer.

Le nombre de participants au séminaire est limité à 120.

Frais d'inscription

	≤ 31.12.2008	> 31.12.2008
Orateur	EUR 450	EUR 450
Membre AIJA - < 35	EUR 450	EUR 575
Membre AIJA - > = 35	EUR 500	EUR 575
Non Membre AIJA	EUR 575	EUR 650
Accompagnant	EUR 180	EUR 180

Les frais d'inscription comprennent la participation aux travaux scientifiques du séminaire, la documentation, les pauses-café, le cocktail de bienvenue, les déjeuners et dîners de vendredi et samedi.

Les frais d'inscription des accompagnants comprennent le cocktail de bienvenue, les dîners de vendredi et samedi. L'inscription ne sera enregistrée qu'après paiement.

Le paiement doit être effectué en EUR, sans frais pour les organisateurs, au compte suivant:

IBAN LU73 0030-1029-7414-4000 – BIC BGLULL
Fortis Banque Luxembourg – Agence Royale Monterey, 27, avenue Monterey, L-2951 Luxembourg
Ref: AIJA “MILANO”

Hôtel

L'hébergement n'est pas compris dans les frais d'inscription. Les hôtels repris ci-dessous offrent des prix spéciaux aux participants au séminaire et aux accompagnants avant le **22 décembre 2008**.

Hotel Brunelleschi

Via Baracchini, 12, 20123,
Milan, Italy
tel 02 88431
www.hotelbrunelleschi.net

single supérieur Euro 206,00 – single standard Euro 190,00
double standard Euro 210,00 – double supérieur Euro 225,00

Les réservations doivent être faites directement auprès des hôtels

Tenue vestimentaire: tenue de ville (séances de travail) ou décontractée chic (programme du soir).

REGISTRATION FORM – BULLETIN D'INSCRIPTION

Milano: 5-7.02.2009



THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS

To be returned before **31.12.2008** to / A retourner avant le **31.12.2008** à:
 Association Internationale des Jeunes Avocats • Avenue Louis Lepoutre 59/20
 1050 Bruxelles - Belgium • Fax +32-2-347.55.22.
 Or register online at www.aija.org - enregistrez-vous en ligne sur www.aija.org

Name – Nom

Law firm – Cabinet

Address – Adresse

Tel. – Tél. Fax:

E-mail Website:

Date of birth – Date de naissance

Accompanying persons – Accompagnants

First AIJA Event? – Premier événement AIJA? Yes – Oui No – Non

Registration Fees – Frais d'inscription

<= 31.12.2008 **>31.12.2008**

<input type="checkbox"/> Speaker – Orateur	EUR 450	EUR 450
<input type="checkbox"/> AIJA Member / Membre AIJA - < 35	EUR 450	EUR 575
<input type="checkbox"/> AIJA Member / Membre AIJA - >= 35	EUR 500	EUR 575
<input type="checkbox"/> Non AIJA Member / Non Membre AIJA	EUR 575	EUR 650
<input type="checkbox"/> Accompanying person / Accompagnant	EUR 180	EUR 180

Donation to / à SOS Avocats

Donation to / à Scholarship Fund

TOTAL

EUR

I attach proof of payment by bank transfer to account no. The payee is not liable for any charges.
 / Je joins une copie de l'ordre de transfert (sans frais pour le bénéficiaire) au compte N°

IBAN LU73 0030-1029-7414-4000 – BIC BGLULL

Fortis Banque Luxembourg – Agence Royale Monterey, 27, avenue Monterey, L-2951 Luxembourg

Ref: AIJA "MILANO"

No cheques – les chèques ne sont pas acceptés

PAYMENT VISA/MASTERCARD

I authorise AIJA to debit my credit card (Visa/Mastercard/) of the amount

of EUR (+ 20 EUR for bank costs/registration)

J'autorise l'AIJA à débiter ma carte de crédit (Visa/Mastercard/) du montant

de EUR (+ 20 EUR de frais bancaires par inscription)

Credit card Number/N° Carte de crédit:

Exp. Date:

Security Code/Code de sécurité:

(3 last digits, printed at the back of your credit card under the signature panel/3 derniers chiffres figurant au dos de votre carte de crédit dans le cadre situé sous la signature)

In the event of cancellation by a participant, no money can be refunded. A participant, who cannot attend, may send a substitute participant. En cas d'annulation par le participant, aucun remboursement n'est prévu. Tout participant empêché pourra se faire remplacer.

Date

Signature



ORGANIZING COMMITTEE COMITÉ D'ORGANISATION

Marc KERGER

Etude Marc Kerger

9a, Bld Prince Henri – BP 106

L-2011 Luxembourg

Tel: 352-26.47.72

Fax: 352-26.20.27.21

E-mail: marc@etudekerger.lu

LEMBO Saverio

Bär & Karrer S.A

12 quai de la Poste

CH-1211 Genève 11

Tel: 41-58-261.5700

Fax: 41-58-261.5701

E-mail: s.lembo@baerkarrer.ch

TARISSI DE JACOBIS Alessandra

Antonelli Cocuzza & Associati

Via San Giovanni sul Muro, 18

IT-20121 Milano

Tel: 39-02-86.60.96

Fax: 39-02-86.26.50

E-mail: atarissi@antonellicocuzza.it

L'AIJA EST LA SEULE ASSOCIATION MONDIALE CONSACRÉE AUX AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES DE MOINS DE 45 ANS. À TRAVERS UN LARGE CHOIX DE RÉUNIONS, SÉMINAIRES, COURS DE DROIT ET PLAIDOYER, L'AIJA ENCOURAGE LA COLLABORATION ET L'AMITIÉ ENTRE LES JEUNES QUI FONT CARRIÈRE DANS LES PROFESSIONS JURIDIQUES DANS LE MONDE ENTIER.

INTRIGUÉ PAR LES PROBLÈMES QUI TOUCHENT AU DROIT INTERNATIONAL? INTÉRESSÉ PAR LA CRÉATION D'UN CABINET INTERNATIONAL? ENTHOUSIASTE À L'IDÉE DE NE PAS SEULEMENT FAIRE PARTIE D'UN RÉSEAU DE MILLIERS D'AVOCATS OU DE JURISTES DÉMARRANT LEUR CARRIÈRE DANS LE MONDE ENTIER, MAIS DE FAIRE UN PETIT EFFORT POUR DEVENIR LEUR AMI? ATTIRÉ PAR DES SÉMINAIRES DONNÉS PAR DES PROFESSIONNELS ENTHOUSIASTES QUI PARTAGENT LEURS IDÉES ET VOUS FONT PARTICIPER AUX DISCUSSIONS SUR LES DERNIERS DÉVELOPPEMENTS EN DROIT DES AFFAIRES? L'AIJA EST VOTRE ASSOCIATION.

L'AIJA DONNE AUX PROFESSIONNELS DU DROIT UNE EXCELLENTE OPPORTUNITÉ DE CONTRIBUER DANS UN ENVIRONNEMENT INTERNATIONAL, AUX SUJETS IMPORTANTS QUI CONCERNENT LA PROFESSION. AU SEIN DE L'AIJA, AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES PARTAGENT LEURS VUES ET LEURS EXPÉRIENCES AVEC D'AUTRES COLLÈGUES DE PAR LE MONDE ET AMÉLIORENT LEURS APTITUDES PROFESSIONNELLES. NOUS NE METTONS PAS SEULEMENT L'ACCENT SUR LES COMPÉTENCES LÉGALES MAIS AUSSI SUR DES ASPECTS TELLES QUE LA NÉGOCIATION, LA CAPACITÉ DE GESTION ET L'APTITUDE À TRAVAILLER DANS UN ENVIRONNEMENT MULTICULTUREL, QUI SONT TOUT AUSSI IMPORTANTS POUR LE DÉVELOPPEMENT PROFESSIONNEL DE NOS MEMBRES, ET QUI CONSTITUENT DES COMPÉTENCES PRIMORDIALES, QUE L'AVOCAT DU 21ÈME SIÈCLE DOIT POUVOIR GÉRER. EN REJOIGNANT L'AIJA VOUS BÉNÉFICIEZ DES IDÉES DE VOS COLLÈGUES ET DE DISCUSSIONS AVEC EUX SUR UN PIED D'ÉGALITÉ. NOUS NE DONNONS PAS DE COURS – NOUS « PARTAGEONS, APPRENNONS ET PROFITONS ».

TOUT EN DÉFENDANT CES PRINCIPES QUI FORMENT UNE PART ESSENTIELLE DES PROFESSIONS JURIDIQUES DE PAR LE MONDE, L'AIJA EST AUSSI UN ARDENT DÉFENSEUR DES DROITS DE L'HOMME ET DE LA RESPONSABILITÉ SOCIALE DES PROFESSIONS JURIDIQUES.

AIJA IS THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION DEVOTED TO LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL AGED 45 AND UNDER. AIJA, THROUGH A WIDE RANGE OF MEETINGS, SEMINARS, LAW COURSES AND ADVOCACY, PROMOTES PROFESSIONAL COOPERATION AND FRIENDSHIP AMONG YOUNG, CAREER BUILDING LEGAL PROFESSIONALS AROUND THE WORLD.

INTRIGUED BY ISSUES ON THE CUTTING EDGE OF INTERNATIONAL LAW? INTERESTED TO BUILD AN INTERNATIONAL PRACTICE? EAGER NOT ONLY TO BECOME PART OF A NETWORK OF THOUSANDS OF CAREER BUILDING LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL FROM ALL OVER THE WORLD BUT ALSO, WITH A LITTLE EFFORT, TO BECOME THEIR FRIENDS? KEEN TO GO TO SEMINARS RUN BY ENTHUSIASTIC PROFESSIONALS WHO WILL SHARE THEIR IDEAS AND INVOLVE YOU IN DISCUSSIONS ON THE LATEST DEVELOPMENTS IN LAW AND BUSINESS? THEN AIJA IS YOUR ASSOCIATION.

AIJA GIVES LEGAL PROFESSIONALS AN EXCELLENT OPPORTUNITY TO CONTRIBUTE TO IMPORTANT TOPICS CONCERNING THE PROFESSION IN AN INTERNATIONAL ENVIRONMENT. WITHIN AIJA, LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL CAN SHARE VIEWS AND EXPERIENCES WITH OTHER COLLEAGUES FROM AROUND THE WORLD AND ENHANCE THEIR PROFESSIONAL SKILLS. WE FOCUS NOT ONLY ON LEGAL SKILLS BUT EQUALLY IMPORTANTLY ON CONTRIBUTING TO THE BROADER PROFESSIONAL DEVELOPMENT OF OUR MEMBERS WHICH IS OF PARAMOUNT IMPORTANCE TO THE 21ST CENTURY LAWYER AND INCLUDES NEGOTIATION AND MANAGEMENT SKILLS AND THE ABILITY TO WORK IN A MULTI-CULTURAL ENVIRONMENT. BY JOINING AIJA YOU WILL BENEFIT FROM THE INPUT OF AND DISCUSSIONS WITH COLLEAGUES ON AN EQUAL FOOTING. WE DO NOT "LECTURE" – WE "SHARE, LEARN AND BENEFIT".

DEFENDING THOSE PRINCIPLES, WHICH ARE AN INTRICATE PART OF THE LEGAL PROFESSION WORLDWIDE, AIJA IS ALSO COMMITTED TO THE DEFENCE OF HUMAN RIGHTS AND THE SOCIAL RESPONSIBILITY OF LEGAL PROFESSIONALS.

Italy

[Young lawyers of every country stand together. They intend to defend those principles which are common and which they consider to be indivisible from the notion of justice and law]

AIJA, Declaration of Athens. Adopted, August 27, 1966.

